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BESTE REDACTIE, 
Ik heb met belangstel-
ling het artikel gelezen 

over beleggen in fysiek goud 
dat in augustus verscheen op 
de VEB-website. U heeft vaker 
aandacht besteed aan deze vorm 
van beleggen; de redenen dat het 
deze keer extra interessant voor 
mij was, zijn de benoeming van de 
(soms variërende) opslag of af-
slag die kennelijk wordt berekend 
voor koop en verkoop van kleine 
hoeveelheden edelmetaal en uw 
opmerking over de verzamelwaar-
de. Dit zijn zaken die meestal niet 
aan bod komen als het gaat om 
uitleg over dit onderwerp.  

Ik heb zelf, lang geleden, veel 
(naoorlogse) Nederlandse zilve-
ren 1-guldens en rijksdaalders 
(2,5 gulden) gekocht. Het idee was 
om daar op termijn winst op te be-
halen, vooral door een stijging van 
de zilverprijs, maar ook hopend 
op enige verzamelwaarde. Ik heb 
mij verder nooit echt verdiept in 
deze handel, maar toen ik onlangs 
probeerde die winst te ‘verzilve-
ren’ schrok ik van het bedrag dat 
ik daarvoor zou krijgen. Dat was 
veel lager dan de prijs per kilo die 
ik in de krant vind. Ik heb het bod 
afgeslagen en schrijf u om te be-
grijpen of dat genoemde verschil 
wordt verklaard door hetgeen u 
schrijft, of dat andere factoren 
hier een rol spelen.  
Met vriendelijke groet,
Femke du Prie

GEACHTE MEVROUW  
DU PRIE, 
In het onderzoek naar de 

mogelijkheden om te beleggen in 
fysiek goud is uitgegaan van puur 
gouden munten en baren. Er zijn 
ook verschillende baren en mun-
ten die voor 99,9 procent van het 
totale gewicht of zelfs nog meer 
uit puur zilver bestaan. De prijzen 
die u in de media tegenkomt, zijn 
meestal ook de prijzen die gelden 
voor puur materiaal.

Nederlandse guldens die in 

het verleden in omloop waren, 
bestaan niet uit puur zilver. Als uw 
zilveren munten zijn geslagen in 
de periode tussen 1945 en 1967 
dan is het gehalte zilver in die 
munten in principe 72 procent. 
Alleen over 72 procent van het 
totale muntgewicht krijgt u een 
zilverprijs aangeboden. De reste-
rende 28 procent van het gewicht 
bestaat uit koper. 

Hele oude guldens, van onge-
veer een eeuw geleden, bevatten 
aanzienlijk meer zilver. Er werd 
een klein deel van een ander 
metaal aan toegevoegd om de 
munten beter bestand te maken 
tegen slijtage. Puur goud en zilver 
zijn namelijk relatief zachte me-
talen en daardoor niet geschikt 
voor de vervaardiging van sterke 
circulatiemunten. 

Door de tijd heen is het zilver-
gehalte in Nederlandse munten 
steeds verder afgenomen en zijn 
andere, goedkopere, metalen 
gebruikt. Op deze manier verloor 
de munt steeds meer ‘intrinsieke 
waarde’ op basis van de waar-
de van het metaal. De integere 

handelaar zal op basis van de 
dagkoers een redelijke prijs 
bieden voor de effectieve hoe-
veelheid zilver in de aangeboden 
munt. Wellicht is het zilvergehalte 
de oorzaak van het door u ervaren 
verschil.  

Naast de zilverwaarde in een 
munt, kan er ook verzamelwaarde 
aanwezig zijn. Het gaat dan om 
de zeldzaamheid, de kwaliteit en 
staat van de munt. En uiteraard 
ook om de vraag en het aanbod. 
Er zijn heel veel factoren die een 
munt karakteriseren en verza-
melwaarde kunnen geven of juist 
niet. Zo zijn er munten met een 
productiefout (een ‘misslag’) die 
op extra belangstelling kunnen 
rekenen van verzamelaars. 

Uitspraken over uw specifieke 
casus of verzamelwaarde in het 
algemeen kunnen wij niet doen; 
een deskundige op dat gebied 
wel, waarbij wij u aanraden om 
goed te letten op algemene en 
bijzondere voorwaarden (zoals 
onder andere de kosten) voordat 
u in zee gaat met bijvoorbeeld een 
taxateur. 

ZILVEREN GULDENS

DOOR DE TIJD 
HEEN IS HET 

ZILVERGEHALTE 
IN  

NEDERLANDSE  
MUNTEN 

STEEDS VERDER 
AFGENOMEN

FO
TO

: W
IK

IM
ED

IA
 C

O
M

M
O

N
S,

 Z
IL

V
ER

EN
 G

U
LD

EN
 U

IT
 19

29
. B

EV
AT

 7
,2

 G
RA

M
 P

U
U

R 
ZI

LV
ER

.


